
 

 
 

 

Poznań, 6 października 2017 r. 

 

 

Interpelacja 

ws. powstania pomnika Wypędzonych Wielkopolan na terenie miasta Poznania 

  

Szanowny Panie Prezydencie,  

Mija rocznica wydanej przez Zespół ds. wznoszenia pomników na terenie miasta Poznania 

decyzji, która zniweczyła de facto całą pracę Społecznego Komitetu Budowy Pomnika Wypędzonych 

w sprawie powstania pomnika Wypędzonych Wielkopolan. 

Najbardziej przykrym faktem było przegłosowanie konkursu bez promesy pokrycia kosztów 

poniesionych przez Społeczny Komitet Budowy Pomnika Wypędzonych. Komitet wydał spore środki 

na projekt artystyczny, model, prace geodezyjne, prace zespołu inżynierskiego z branżami, prace 

inwentaryzacyjne, oznaczenie terenu tablicą informacyjną, a całość kwoty szacowana jest na 

kilkadziesiąt tysięcy złotych. A podmiot przecież nie prowadzi działalności gospodarczej, składa się z 

ludzi sędziwych, świadków okrucieństw drugiej wojny światowej, schorowanych emerytów. 

 Wielokrotnie podnoszono podczas posiedzeń Komisji Kultury i Nauki Rady Miasta Poznania 

istotność wzniesienia tego pomnika, ponad podziałami. Przypominano argument, by podczas jego 

oficjalnego odsłonięcia zaprosić ostatnich już żyjących wypędzonych, by doczekali tej ważnej dla nich 

chwili. Tymczasem z strony Prezydenta oraz Urzędu Miasta nadal jest cisza w tej kwestii. A powyżej 

podniesiony argument nadal aktualny, gdyż tylko w ciągu tego roku zmarło dwóch kolejnych 

członków Stowarzyszenia, w tym między innymi Pan Stanisław Jankowiak z Grupy Inicjatywnej. 

W związku z powyższym proszę o informacje na jakim etapie stoi sprawa powstania pomnika 

oraz kiedy możemy doczekać się jego powstania. Ten pomnik miał być symbolem dla potomnych, a 

mam wrażenie, iż aktualnie prowadzone działania dążą do tego, by on w ogóle nie powstał. 

 

 

Łączę wyrazy szacunku, 

Mateusz Rozmiarek 

Radny Miasta Poznania 


